
ZPRÁVA SPOLEČENSTVÍ BRATR KÁLEF 
Sdružení pro práci s dětmi při Horáckém seniorátu, zastupující poradní odbor pro děti HS 

 
 Zpráva zahrnuje období od listopadu 2003 do října 2004.  
 V posledních měsících roku 2003 se uskutečňovala přípravná setkání vedoucích táborů , a to 
jednou měsíčně. Předmětem setkání byla řešení aktuálních problémů při práci s dětmi, některé právní otázky 
dotýkající se práce s dětmi a přípravy na  novou táborovou sezónu. Tato setkání následně probíhala i na jaře 
roku 2004. 
 Ve dnech 29.12.2003 až 1.1.2004 proběhlo v Jimramově již 2.Silvestrovské setkání dětí a mládeže, 
která se zúčastňuje našich táborů. Herní programy, výlety do okolí, společné zpívání a návštěva novoročních 
bohoslužeb byly obsahem tohoto setkání. 
 Valná hromada Bratra Kálefa se uskutečnila 29.2.2004 v Jihlavě. Přítomno bylo asi 15 členů, kteří 
projednali obvyklé organizační záležitosti, vzali na vědomí schválení změn stanov BK Ministerstvem vnitra, 
odstoupení FS ČCE Horní Dubenky od spolupráce s BK, a zvolili staronové členy výboru BK na 2 roky, jimiž 
jsou Petr Haška (předseda BK), Alice Svobodová, Jaroslav Buchta, Jindřich Špringer, Štěpán Zikmund a jako 
náhradníci Pavel Hájek, Pavla Dusová. Dále valná hromada diskutovala možnost vytvoření webových stránek 
BK a pověřila tímto úkolem Štěpána Zikmunda.  
 5.června tohoto roku BK uskutečnilo Seniorátní setkání dětí v Horních Dubenkách za vydatné 
pomoci dubeneckého sboru s tématem Ekologie a ochrana přírody jako božího stvoření. 
 V létě pak proběhly dva běhy letních táborů pod vedením Petra Hašky a Lízy Svobodové, vždy po 
14 dnech v Olešínkách u Zvole. Zúčastnilo se jich téměř 100 táborníků z řad dětí, mládeže a dospělých. 
Táborům předcházela 3-denní brigáda na opravy táborového vybavení, které se již pravidelně zúčastňují 
starší děti a mládež, které jezdí na tábory.  
 Táborové vybavení bylo i letos pronajato husovickému sboru a organizaci Royal Rangers, v ceně 
celkem 7.400,-Kč. Dalším příspěvkem do pokladny BK byly výtěžky z brigád, kterých se zúčastnili členové BK. 
Brigáda pod vedením L. Svobodové na chráněných lokalitách na Žďársku byla nejen pracovní, ale i 
diskusním forem mládeže a starších dětí o další činnosti a možnostech BK. Výtěžek brigády je 11.000,- Kč. 
Brigáda vedená P. Haškou na Třebíčsku přinesla do pokladny dalších 12.000,-Kč. Kromě toho se nám 
podařilo v letošním roce získat dotaci na obnovu a opravy táborového vybavení ve výši 41.000,-Kč od 
Kraje Vysočina. 
 Novinkou v naší práci je víkendové setkání táborových vedoucích, které se uskutečnilo 10.-12. září 
2004 na Krátké. Toto setkání připravila L. Svobodová ve spolupráci s manželi Konvalinkovými a byli na něj 
přizváni vedoucí táborů i z jiných seniorátů – konkrétně z Brna, Prahy a Benešova. Účelem setkání byla 
výměna zkušeností a diskuse o problémech spojených s konáním táborů, zkušenosti s hledáním a „výchovou“ 
nových táborových vedoucí, psychologická praxe a metodika při práci s dětmi. Toto setkání se ukázalo jako 
velmi nosné a všichni zúčastnění se vyjádřili jednoznačně pro jeho další opakování, pokud možno i dříve než 
za rok.  
 Na podzim se pak někteří členové účastnili a organizovali program pro děti při Seniorátní pouti 
v Myslibořicích.  

V tuto chvíli sbíráme síly a nápady pro další rok naší činnosti a nutno říci, že spíše než nápadů je nám 
zapotřebí té síly. Vzhledem k rostoucímu počtu dětí, které se pravidelně účastní našich akcí, cítíme potřebu 
rozšířit naši práci, a to hlavně pro starší děti a mládež. Znovu se otevírá otázka spolupráce s odborem 
mládeže našeho seniorátu a přibyl nápad organizovat bezplatné brigády pro starší děti a mládež na farách a 
sborech – tam kde to bude zapotřebí, aby tak děti, které za osm let činnosti BK vyrostli a vytvořili „kálefácké“ 
společenství se mohli i nadále v tomto společenství shledávat a vracet pomalu to, co jim bylo v podobě 
finanční podpory sborů na činnost BK a stavbu tábora dáno. Tento nápad je zatím ve fázi zrodu, ale byl, jak 
výše zmíněno, již diskutován s dětmi a mládeží a přijat s nadšením. Je tedy na nás a na sborech, zda 
najdeme síly k uskutečnění a společnou řeč k zorganizování takovýchto brigád. Diskuse na toto téma bude 
předmětem další Valné hromady BK, která by se měla uskutečnit někdy v únoru 2005. 
 
 

Za předsednictvo BK Líza Svobodová 


